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Szép karácsonyra készül Czinege László, Heves megye rendőr-főkapitánya. Nemrég kapta
meg dandártábornoki kinevezését, miniszteri elismerést is kapott, és készül az 50.
születésnapjára. Mindezeket egyszerre, mégpedig igazi kun emberként egy valódi karcagi
birkapörkölttel szeretné megünnepelni.

      

  

- Megszokta már?

  

- Mit is?

  

- A dandártábornoki rangot.

  

- Ne is mondja, még néha most is, ha úgy szólítanak, „tábornok úr” hátranézek, úristen, ki jött
hozzám, van-e mögöttem egy tábornok?

  

- De azért nyugtasson meg, jó érzés ugye?

  

- Természetesen nagyon jó. Egy hivatásos tiszt életében nagy szó, ha eléri ezt a rangot,
tulajdonképpen ez az életpálya elismerése is.  Úgyhogy itt is köszönöm mindenkinek, akinek
része volt abban, hogy eljutottam ide, hiszen egyedül ez sem lehetséges.

  

- Ráadásul a honvédségtől igazolt át egy másik fegyveres testülethez, vagyis volt
katonaként is érezheti a tábornoki rang dicsőségét.

  

- Igen, katonaként húztam először egyenruhát még 1987-ben, Jászberényben és négy év után,
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amikor megszűnt az alakulat, ott is lettem rendőr. Onnan kerültem Karcagra, aztán Szolnokra,
majd Törökszentmiklósra, megint Szolnokra, végül három éve Egerbe. Szóval hosszú út volt és
bízom benne, van is még bőven előttem.

  

- Amikor idekerült, olvashattunk az elképzeléseiről, terveiről. Anélkül, hogy tételesen
szembesítenénk ezekkel, hogy érzi, sikerült megvalósítani őket?

  

- Úgy gondolom, amit célul tűztem ki, azt időarányosan sikerült teljesíteni. Stabilizáltuk a rendőri
állományt, a vezetői állományt, bővítettük a létszámot, fokoztuk a rendőri jelenlétet a
közterületeken, és ami talán a legfontosabb, sikerült a rendőreink szemléletén is változtatni. Ma
már a többség nem munkahelyként tekint a rendőrségre, hanem hivatásának érzi és ezzel
elfogadta az ezzel járó életformát is. Ez nagyon fontos, hiszen nem csak szlogen, hogy
szolgálni akarjuk az itt élőket, márpedig e nélkül nem lehetséges.

  

- Látszik ez a bűnügyi, és a baleseti statisztikákon?

  

- A statisztika azért van, hogy lássuk, milyen irányba menjünk, ne csapjuk be magunkat. Ennél
azonban fontosabb a lakosság, a társ szervezetek, az önkormányzatok véleménye a
munkánkról. Ezen a téren nagyot léptünk előre. A Belügyminisztérium felmérése szerint ez az
index Heves megyében 4,0, ami igazán jó eredménynek, és komoly javulásnak számít.

  

- Van olyan speciális terület, amire különösen figyelni kell Heves megyében a rendőri
munka során?

  

-  Az idegenforgalom mindenképpen ilyen, gazdasági húzóágazat a megyében, de a rendőri
munkát is befolyásolja, erre külön kell készülnünk minden szezonban. Idén már lengyel
kollégákkal járőröztünk Egerben, jövőre pedig német rendőrök is érkeznek Hevesbe a nyári
szezonban és a mi munkatársaink is segítenek a krakkói kollégáknak. A másik ugye, hogy két
borvidék is van a megyében, ami figyelemre ad okot, hiszen nagyobb a csábítás, de
szerencsére az ittas vezetés miatti balesetek aránya az országos átlag alatti.

  

- Épp a közlekedésbiztonság volt, amit három éve az egyik legfontosabb területként
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említett, a másik az időskorúak sérelmére elkövetett bűncselekmények. Hogy alakult
ezek helyzete? 

  

- Mindkét területen a megelőzés nagyon fontos, és sokat tettünk ennek érdekében. A vidéken
élő idősek elleni lopások, csalások közül sokat felderítettünk, elfogtuk az elkövetőket, és
ezekkel újból sikerült felhívni a figyelmet a veszélyre. A közlekedésbiztonság terén pedig
elsősorban a veszélyes gócokat, veszélyes útszakaszokat térképeztük fel, ahol nem csak
fokozott ellenőrzésekkel, de a társszervezetek együttműködésével, a közútkezelő bevonásával,
az út minőségének javításával, táblák kihelyezésével is igyekeztünk csökkenteni a balesetek
számát. Sajnos ennek ellenére még mindig vannak érthetetlen és értelmetlen tragédiák,
úgyhogy van még hova fejlődni.

  

- Autóvezetőként engem gyakran bosszant Eger közlekedése, a lámpák összehangolása.
Ön szakmai szemmel is látja, amikor közlekedik. Tényleg ennyire rossz, vagy
türelmetlenek vagyunk?

  

- Meglepő élmény volt először végigautózni a városon... De folyamatosan jelezzük a
problémákat a közútkezelőnek, és bízom benne, hogy a mostani útfelújítások után tovább javul
majd a helyzet.

  

- Akkor lassan egrivé, Heves megyeivé vált az elmúlt három év alatt? 

  

- Elég könnyen alkalmazkodom az új helyzetekhez, így volt ez Egerben is, amit szerencsére
megkönnyítettek egyrészt a kollégáim, másrészt a megye, a megyeszékhely vezetői és azok a
polgárok is, akikkel személyes kapcsolatba kerültem. Most pedig, hogy már a feleségem is ide
költözött, a családi életünk is „egribb”. De még most is úgy érzem néha, hogy ez egy hosszúra
nyúlt csodás kirándulás, a Mátra, a Bükk és a Tisza-tó megyéjébe.

  

- A korábbi szabadidős elfoglaltságait is sikerült átmentenie? Úgy tudom, elkötelezett
kézilabda rajongó, szenvedélyes teniszjátékos és kiváló szakács. 

  

- Igen, a kézilabda nagy szerelem, játszottam is csapatban, úgyhogy nagyon örülök, hogy
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Gyöngyös mellett Eger csapata is feljutott az első osztályba, amikor csak tudok, kimegyek
szurkolni. Sajnos nekem való öregfiúk csapatot még nem találtam. A teniszpálya, bár imádom
ezt a sportot is, inkább a kapcsolatépítés, a barátkozás terepe, mintsem a versenysporté, de
azért rendszeresen űzöm. A főzés pedig családi örökség, karcagiként, kun emberként
belecsöppentem abba a hagyományba, hogy a „komoly” ételek elkészítése a férfiak dolga,
édesapám, nagyapám is remekül tudta ezeket készíteni és én is megtanultam. Hogy mennyire
jó vagy sem, azt annak kell eldönteni, aki eszi, bár még nem volt panasz.

  

- A karácsonyi menü is az Ön dolga? Tényleg, van valami speciális kunsági karácsonyi
hagyomány a családban?

  

- Nem számít igazán különlegességnek a hal és a halászlé, valamint a libasült, ami minden
évben az én reszortom karácsonykor. A könnyebb ételeket a feleségem és a lányom készíti,
mindketten remekül sütnek, főznek.

  

- Készült már Egerben igazi hungarikum, azaz valódi karcagi birkapörkölt?

  

- Természetesen, megkóstolták már barátok, kollégák és remélem nem csak azért dicsérték,
mert én vagyok a rendőrkapitány… Rövidesen újból nekifogok, ezzel ünnepeljük majd a
tábornoki kinevezésemet és az ötvenedik születésnapomat.

  

  

2015. december 26.

  

hevesmegye.hu
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